
 
Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: Onsdag d. 10. marts 2021 

Tid: 17.00 – 19.00  

Sted: Teams 

 

Tilstede: Heidi Nonbo, Anders Rostgaard Birkmann, Camilla Nerup, Sine Stricker Jakobsen, Karen 

Berner Skipper, Nina Lise, , Charlotte Roest, Charlotte Nielsen, Rikke Næstholdt, Søren Holm 

Christensen og Bo Hauge Laursen.  

 

Afbud:  

Rasmus Leen Olsson, Mikkel Kærvi Christensen, Oscar Hansen, Catharina Specchio 

Fraværende:  

 

Referat: Søren Holm Christensen  

 

Dagsorden 

66.  Godkendelse af dagsorden 

Referat:   

Godkendt 

 

67.  Punkter til eventuelt  

Referat:   

- Mail fra BLUP  

 

68.  Nyt fra elevrådet  

(10 min) 

Referat:   

Korskilde:   

- Der har ikke været afholdt møde.  

Mogenstrup:  

- Der har ikke været afholdt møde. 

 

 



 
69.  Kort Nyt  

(alle / 20 min)  

Referat:   

- Fladsåskolen Afdeling Mogenstrup har ansat en ny lærer til ”pusterummet” med start den 

08.03 2021 

- Desuden skal der på Afdeling Mogenstrup ansættes to lærere og en pædagog med 

følgende fordeling: En lærer til indskoling/mellemtrin og en lærer til udskoling og samt en 

pædagogstilling i undervisningen.  

- Bo er i gang med at udarbejde Fladsåskolens virksomhedsplan. Udkast til 

virksomhedsplanen bliver sendt ud til skolebestyrelsen inden næste møde.  

- Siden sidst: Børn- og ungeudvalget besluttede at afkorte skoledagens længde for den 

virtuelle undervisning for 5.-9. klasserne. Der har betydet, at 5.-7. klasserne har 25 

lektioner om ugen og 8.-9. klasserne 27 lektioner om ugen.    

- Fra den 15.03 2021 er der åbnet op for at alle elever kan komme tilbage i skole i mindre 

omfang. 5.-8. klasserne er tilbage i skole en dag om ugen til udeundervisning, mens 9. 

klasserne forskudt må komme tilbage med 50% svarende til fremmøde hver anden uge. Vi 

afventer BSU-møde fredag den 12.03 om hvordan Næstved kommune vil udmønte 

beslutningen. 

- Coronatest på skolerne er i øjeblikket for medarbejderne på skolen, som i øjeblikket bliver 

tilbudt testning to gange om ugen. Fra den 18.03 bliver der med sandsynlighed også åbnet 

op for at testningen af eleverne. Vi kender på nuværende tidspunkt ikke vilkårene for 

testningen, men det vil blive meldt ud på Aula, så snart viden forlægger.  

 

 

70. fra formandsgruppen 

(Heidi / 15 min) 

Referat: 

- Formandsgruppen har haft kontaktet de andre skolebestyrelser om deres holdning til, at 

der midt i et skoleår skal afsættes et beløb til en central pulje for at dække et evt. 

underskud på børne- og ungeområdet. Der er to af skolerne, der har svaret. hvoraf den ene 

ikke havde det store at bemærke, og den anden vil undersøge nærmere. Skolebestyrelsen 

påtænker at henvende sig til BSU for en begrundelse. 

- Desuden er der brug for at vide, hvem der vurderer, om der skal være en buffer, og hvor 

meget der skal ligge i den. 

- Skolebestyrelsen har som aftalt på sidste møde afsendt et høringssvar på om, hvorvidt 9. 

klasser skulle nedsættes i ugentligt lektionstimetal. Ud over at man har en bekræftelse på 

at svaret modtaget, er der ikke anden tilbagemeldingen. Politikerne havde lavet en 

beslutning om nedsættelse af timetallet, inden tidsfristen for høringssvar var udløbet. 

 

 



 
71. Budgetstatus 

- Se bilag 

(SHC / 5 min) 

Referat: 

 

- Orienteret om budgetstatus. Skolen skal angive, hvor meget mindreudgift man har haft i 

januar og februar måned på grund af corona. Fladsåskolen har haft mindreudgift på ca. 

170.000 kr., hvor det meste af det er mindreforbrug af vikar.  Økonomien ser godt ud, og 

der forventes at komme ud af året med et lille overskud.  

 

 

72. Første behandling af driftsbudget (rådighedsbeløb) 2021-2022  

- Se bilag 

(SHC / 10 min) 

Referat: 

- Orientering og driftsbudgettet. Største forskel i forhold til sidste år er, at der i 

driftsbudgettet er afsat midler til 1-1 PC til eleverne fra 3. klasse og opefter.  

 

 

73. Status for dannelse af kommende skoleår 

(BHL / 10 min) 

Referat: 

- Fagfordeling går i gang på tirsdag den 16.03.21. 

- Fransk er i gang med at blive udfaset, næste år er det kun 8. og 9. årgang der har fransk.  

  

 

74. Kort orientering om Skoleplan 

I den nye arbejdstidsaftale for lærere og børnehaveklasseledere indgår kravet om en 

skoleplan. Skoleplanen vedlægges som bilag.  

(BHL / 5 min) 

Referat:  

- Skolebestyrelsen blev orienteret om den nye skoleplan.  

 

75. Udskudt klassedannelse for kommende o. klasser 

I skolens klassedannelsesprincip står der følgende:  

For klassedannelse ved skolestart (0. klasse): Primo juni dannes hold til  

0. klasser efter samme kriterier, der gælder ved klassedannelser generelt. 

 

På bestyrelsesmødet 28. april sidste år vedtog bestyrelsen et lignende forslag om at udskyde 

klassedannelsen for de kommende 0. klasser. Baggrunden for forslaget var dengang ligesom nu, at 



 
corona-situationen ikke muliggør den almindelige brobygningsproces fra førskolen til opstart i 

børnehaveklasserne. 

I indeværende skoleår har den udskudte skolestart været i anvendelse. Erfaringen er, at det har 

givet god mening og muliggjort en klassedannelse med god tid til at afprøve forskellige 

elevkonstellationer. Dette gør sig særligt gældende for afdeling Mogenstrup. Indstillingen fra 

ledelsen og børnehaveklasselederne er, at der er et ønske om at gentage forsøget med udskudt 

klassedannelse. Udgangspunktet er, at vi endeligt danner børnehaveklasserne pr. 1. december 

2021. Herefter evalueres forsøget igen, og der indstilles til bestyrelsen om en endelig 

fremadrettet ordning for klassedannelsen.  

 

 (BHL / 10 min) 

Referat:  

- Fra børnehaveklasseledernes side er der opbakning til at fortsætte ordningen kommende 

år. 

- Rikke Næstholdt:  Vigtigt at der ikke bliver lavet for meget om på børnegrupperne i 

forbindelse med dannelserne af klasserne.  

Skolebestyrelsen beslutter at fortsætte med udskudt klassedannelse næste skoleår. 

 

 

76. Opstart af fokuspunkt: Kvalitet på sprogundervisningen  

(Nina / 10 min) 

Referat:  

- Skolebestyrelsen har et ønsket om at der kommer mere fokus på sprogundervisning, 

under overskriften ”Vild med sprog”. Der skal følges op på emnet på et 

skolebestyrelsesmøde inden sommerferien. 

77. Status på busser, transport og trafik 

  

(5 min) 

 

Referat:  

 

Intet nyt, men vi håber at busudfordringen bliver husket i forhold til, hvor mange lektioner 

eleverne skal have, når de kommer tilbage på skolen efter nedlukningen. 

 

 

78. Orientering om forhold vedr. skolens bygninger og udenoms arealer 

- Herunder forslag om at flytte og samle sfo’en afd. Mogenstrup 

(BHL/SHC – 5min) 

Referat:  

- Ønske om at cindersbanen på afdeling Korskilde bliver ordnet.  Claus, Serviceleder, bliver 

sat på opgaven.  



 
- Skiltet med henvisning til Korskildehallen ved indkørslen til Korskilde hallen er brækket 

ned. Skolen har bestilt nyt skilt. 

 

 

79. 1:1 PC/elev 

Forslag til mindre regulering af ordningen. 

(BHL – 10 min) 

 

Referat: 

- Bo trækker sit forslag om en udvidelse af den oprindelige beslutning omfattende 

computere til alle fra 1. klasse – og dermed fastholder vi fra 3. klasse. Årsagen er alene 

den økonomiske udgift og især løbende driftsmæssige vedligeholdelse af beholdningen, 

hvor der skal budgetteres med udskiftning af en 1/3 hvert år. 

Skolebestyrelsen godkendte, og dermed står den oprindelige beslutning ved magt. På 

sigt ønsker bestyrelsen, at er en pc pr. alle elever på skolen. 

 

  

80. Hvordan kan skolebestyrelsen blive bedre til at kommunikerer deres arbejde ud 

( / 10 min) 

Referat:  

- Skolebestyrelsen ønsker, at der bliver lavet highlights af referatet fra 

skolebestyrelsesmøderne med 3 punkter, som bliver lagt ud på Aula hurtigst muligt efter 

skolebestyrelsesmødet med et link til selve referatet.     

- Skolebestyrelsen ønsker, at der er mere synlighed på hjemmesiden, blandt andet skal 

medlemmernes præsentation ligge på hjemmesiden.  

- Andreas Nielsen blive inviteret med næste gang i forhold til at udvikle hjemmesiden. 

 

 

81. Eventuelt 

(5 min) 

Referat:  

Der er kommet en henvendelse fra BLUP vedr.  et udviklingsprojekt/udviklings plan for 

Korskilde lokalområdet. Det skal overvejes til næste gang, om der er nogen af 

skolebestyrelsens medlemmer, der ønsker at deltage. 

 

 

 

82. Punkter til kommende bestyrelsesmøder  



 
Virksomhedsplan 2021-2022 

Driftsbudget 2021-2022 

Talent udvikling. 

 

 

 

 

 

Møderække skolebestyrelsen Fladsåskolen 

26/08  onsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

07/10  onsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

01/12  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

11/02  torsdag Teams   kl. 19-21 

10/03  onsdag Teams   kl. 17-19 

21/04  onsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

08/06  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

 


